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                            CONSILIUL JUDEȚEAN CONSTANȚA 

 

 

 

   Nr. 27654/22.10.2018 

 

 

 

PROCES VERBAL 

 

 

 

Încheiat astăzi  19.10.2018  la ședința ordinară a 

Consiliului Județean Constanța 

 

 

 

  Şedinţa ordinară a fost convocată de către Domnul Țuțuianu Marius Horia - 

Președinte al Consiliului Județean Constanța, astăzi 19.10.2018, ora 13.00,                      

în Sala ,,Remus Opreanu” din cadrul Palatului Administrativ – Consiliul Judeţean 

Constanţa, în conformitate cu prevederile art.94, alin.1 şi 3 din Legea  nr.215/2001,  

privind administraţia publică locală. 

  La sedinţă participă: Domnul Țuțuianu Marius Horia - Președinte al Consiliului 

Judeţean Constanţa, Domnul Palaz Claudiu Iorga - Vicepreşedinte al Consiliului 

Judeţean Constanţa, Domnul Learciu Dumitru Daniel - Vicepreşedinte al Consiliului 

Judeţean Constanţa, Doamna Belu Mariana - Secretarul Județului Constanța, consilieri 

judeţeni, managerii instituțiilor subordonate Consiliului Județean Constanța, directorii 

direcţiilor de specialitate din aparatul propriu al Consiliului Judeţean Constanţa. 

           De asemenea, în sală sunt prezenți reprezentanți mass media.  

           Lipsesc următorii consilieri județeni: domnul Mocianu Sorin, domnul 

Moldovanu Vasile, doamna Nedelcu Sabrina Maria și doamna Niță Luminița.  

 

X 

Ordinea de zi: 

         

1. Proiect de hotărâre privind aprobarea formulării unei solicitări de preluare a unor 

bunuri imobile din domeniul public al UAT Comuna Chirnogeni în domeniul 

public al UAT Judeţul Constanţa. 

Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia   
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2. Proiect de hotărâre privind aprobarea formulării unei solicitări de preluare a unor 

bunuri imobile din domeniul public al UAT Comuna Topraisar în domeniul public 

al UAT Judeţul Constanţa. 

Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia. 

  

3. Proiect de hotărâre privind transmiterea din administrarea Consiliului Judeţean 

Constanţa în administrarea Direcţiei Generale de Evidenţă a Persoanelor 

Constanţa, a imobilului, proprietate publică a Judeţului Constanţa, în care 

funcţionează Serviciul de Evidenţă a Persoanelor, din cadrul DGEP Constanţa.      

Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia.  

 

4. Proiect de hotărâre privind modificarea Regulamentului de Organizare şi 

Funcţionare pentru Centrul Cultural Judeţean Constanţa “Teodor T. Burada”.      

Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia. 

 

5. Proiect de hotărâre privind completarea şi modificarea Hotărârii Consiliului 

Judeţean Constanţa nr. 264/2018 privind organizarea unei şedinţe solemne a 

Consiliului Judeţean Constanţa în comun cu Consiliul Judeţean Tulcea, pentru 

aniversarea Centenarului Marii Uniri. 

Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia. 

 

6. Proiect de hotărâre privind aprobarea Protocolului de colaborare cu Primăria  

Municipiului Constanţa şi Camera de Comerţ, Industrie, Navigaţie şi Agricultură 

Constanţa, în vederea organizării evenimentului “Zilele Dobrogei”- expoziţie de 

produse, gastronomie şi vinuri din Dobrogea. 

Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia.  

 

7. Proiect de hotărâre privind aprobarea încheierii unor contracte de servicii de 

asistare, consiliere şi reprezentare juridică a Spitalului Clinic Judeţean de Urgenţă 

“Sf. Apostol Andrei” Constanţa. 

Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia. 

 

8. Proiect de hotărâre privind rectificarea Bugetului de venituri şi cheltuieli şi 

modificarea Listei de investiţii pe anul 2018 pentru Spitalul Clinic Judeţean de 

Urgenţă “Sf.Apostol Andrei” Constanţa. 

Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia. 

 

9. Proiect de hotărâre privind rectificarea Bugetului de venituri şi cheltuieli pe anul 

2018, pentru Muzeul de Artă Constanţa. 

Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia. 
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10. Proiect de hotărâre privind rectificarea Bugetului de venituri şi cheltuieli pe anul 

2018, pentru Muzeul de Istorie Naţională şi Arheologie Constanţa. 

Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia. 

 

11. Proiect de hotărâre privind rectificarea Bugetului de venituri şi cheltuieli şi a Listei 

de investiţii pe anul 2018, la Teatrul pentru Copii şi Tineret Constanţa                

“Căluţul de mare”.  

Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia. 

 

12. Proiect de hotărâre privind rectificarea Bugetului de venituri şi cheltuieli pe anul 

2018, pentru  Complexul Muzeal de Ştiinţe ale Naturii Constanţa. 

Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia. 

 

13. Proiect de hotărâre privind rectificarea Bugetului de venituri şi cheltuieli pe anul 

2018, pentru  Centrul Cultural Judeţean Constanţa “Teodor T. Burada”.     

Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia. 

 

14. Proiect de hotărâre privind rectificarea Bugetului de venituri şi cheltuieli şi 

modificarea Listei de investiţii pe anul 2018, ale Direcţiei Generale de Asistenţă 

Socială şi Protecţia Copilului Constanţa. 

Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia. 

  

15. Proiect de hotărâre privind rectificarea Bugetului de venituri şi cheltuieli pe anul 

2018, pentru Unitatea de Asistenţă Medico-Socială Agigea. 

Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia 

 

16. Proiect de hotărâre privind repartizarea pe unităţi administrativ-teritoriale a unor 

sume din cote defalcate din impozitul pe venit pentru achitarea arieratelor, 

susţinerea programelor de dezvoltare locală şi pentru susţinerea proiectelor de 

infrastructură care necesită cofinanţare locală pe anul 2018. 

Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia 

 

17.  Proiect de hotărâre privind rectificarea Bugetului judeţean şi a Listei de investiţii 

pe anul 2018. 

Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia. 

 

 

18. Proiect de hotărâre privind aprobarea atribuirii directe a traseului cod 33 

Constanţa-Potârnichea-Biruinţa şi a licenţei aferente acestuia, operatorului de 

transport rutier S.C. Emanuel Trading  SRL. 

Iniţiator : Vicepreşedinte – Palaz Claudiu Iorga 
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19. Proiect de hotărâre privind acordarea unui ajutor financiar doamnei Duca Valerica.      

Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia 

 

20. Proiect de hotărâre privind modificarea  Regulamentului Serviciului de alimentare 

cu apă şi de canalizare în unităţile administrativ-teritoriale membre ale Asociaţiei 

Intercomunitară „Apă-Canal Constanţa” în care îşi desfăşoară activitatea 

operatorul S.C. RAJA S.A. Constanţa. 

Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia 

21. Proiect de hotărâre privind încetarea dreptului de administrare al Spitalului Clinic 

Județean de Urgenţă "Sfântul Apostol Andrei" Constanţa asupra unor bunuri 

imobile ce aparţin domeniului public al Judeţului Constanţa. 

     Iniţiator : Vicepreşedinte – Palaz Claudiu Iorga 

22. Proiect de hotărâre privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici – DALI 

aferenţi obiectivului “Amenajări interioare/exterioare, consolidare şi modernizare 

imobil D+P+1E pentru SERVICIUL CLINIC JUDEŢEAN DE MEDICINĂ 

LEGALĂ CONSTANŢA din str. Ştefan cel Mare nr. 133”. 

     Iniţiator : Vicepreşedinte – Palaz Claudiu Iorga 

23.Prezentarea plângerii prealabile formulată de Asociaţia Elevilor din Constanţa 

precum şi a  punctului de vedere al Consiliului Judeţean Constanţa cu privire la 

aceasta. 

     Prezintă: Ţuţuianu Marius Horia 
 

X 

 

 

Dl.Țuțuianu Marius Horia: Bună ziua, dragi colegi! Vă rog frumos să luați loc!  

          Doamna Belu, vă rog frumos să faceți prezența. 

Dna.Belu Mariana: Sunt prezenți 33 de consilieri județeni. Ședința este legal 

constituită.  

Dl.Țuțuianu Marius Horia: Ședința este legal constituită. Sunt 33 de consilieri 

județeni prezenți. 

          După cum am stabilit la începutul anului, la fiecare ședință a Consiliului  

Județean vom asculta Imnul Național al României întrucât este anul Centenarului 

Marii Uniri. 

 « Se intonează Imnul Național al României » 

Dl.Țuțuianu Marius Horia: Vă mulțumesc foarte mult. O să îl rog pe domnul               

Dan Cojocaru să prezinte un minut de istorie și cultură dobrogeană.  
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Dl.Cojocaru Dan: Din monografia "Drumuri în Istorie" scrisă de Aurelia Lăpușan             

și Ștefan Lăpușan vă prezint: Eveniment monden, inaugurarea lucrărilor portului 

Constanța. 

           "În prezenţa regelui şi a suitei regale, la 16 octombrie 1896, a fost  pusă piatra 

fundamentală a lucrărilor portului.  

          Au fost prezenţi alături de  regele Carol I şi regina Elisabeta, prinţul moştenitor 

Ferdinand şi principesa Maria, preşedinţii şi vicepreşedinţii Corpurilor Legiuitoare, 

clerul, primul ministru Dimitrie Sturdza, membrii guvernului, prefecţii judeţelor 

Constanţa, Ialomiţa, Ilfov, primarul Constanţei, Eugen Schina. Era prezentă elita 

ingineriei româneşti. 

 Trenul regal a sosit în gara Constanţa, frumos împodobită, la ora 14,30.         

Pe peron – toate notabilităţile, membrii corpului consular – erau 9 consulate în acel 

moment la Constanţa! - consilierii comunali, ofiţerii Regimentului 34 şi fanfara 

acestuia, preoţii oraşului, dar şi I.P.S. Partenie al Dunării de Jos, reprezentanţii 

comunităţilor turcă, elenă, elevii şcolilor din oraş, populaţie venită în număr 

impresionant.  

          Familia regală este condusă spre pavilionul special construit, îmbrăcat în roşu 

şi împodobit cu iederă şi frunze de stejar.  

 Documentul inaugurării lucrărilor, citit mulţimii şi semnat de majestăţile lor 

este pus într-un tub de  sticlă şi închis într-un bloc uriaş de piatră care cântăreşte 

40.000 kg.  Blocul este ridicat în urmă de o macara  puternică şi pus la loc într-un 

mod matematic. Operaţiunea foarte însemnată şi minunată reuşeşte pe deplin. 

Tunurile bastimentelor care staţionează în port, bubuie, muzicile cântă şi şampania 

curge. Familia regală, în faţa domnillor miniştri şi a invitaţilor a cimentat cu mistria 

şi bătut cu ciocanul prima piatră a temeliei, care poartă inscripţia: 16 octombrie 

1896: Construcția Portului Constanța."  

         Vă mulțumesc. 

 

Dl.Țuțuianu Marius Horia: Înainte de a începe ședința o să vă aduc aminte că în 

data de 24 octombrie avem o ședință comună cu Consiliul Județean Tulcea la sediul 

Consiliului Județean Constanța, Sala ,,Remus Opreanu”, ora 15,30. V-aș ruga să fiți 

toți prezenți pentru această ședință comună. 

           Astăzi pe ordinea de zi avem 17 proiecte și 6 proiecte pe ordinea suplimentară. 

O să dau citire ordinii de zi suplimentare.  

          - Cine este pentru ordinea suplimentară? Abțineri? Împotrivă? Vă mulțumesc. 

Dna.Belu Mariana: 33 voturi pentru. 

Dl.Țuțuianu Marius Horia:  
- Cine este pentru întreaga ordine de zi? Abțineri? Împotrivă? Vă mulțumesc. 

Dna.Belu Mariana: 33 voturi pentru. 
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Dl.Țuțuianu Marius Horia:  
1. Proiect de hotărâre privind aprobarea formulării unei solicitări de preluare a unor 

bunuri imobile din domeniul public al UAT Comuna Chirnogeni în domeniul public al 

UAT Judeţul Constanţa. 

- Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Vă mulțumesc. 

Dna.Belu Mariana: 33 voturi pentru. 

 

Dl.Țuțuianu Marius Horia:  
2. Proiect de hotărâre privind aprobarea formulării unei solicitări de preluare a unor 

bunuri imobile din domeniul public al UAT Comuna Topraisar în domeniul public al 

UAT Judeţul Constanţa. 

- Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Vă mulțumesc. 

Dna.Belu Mariana: 33 voturi pentru. 

 

Dl.Țuțuianu Marius Horia:  
3. Proiect de hotărâre privind transmiterea din administrarea Consiliului Judeţean 

Constanţa în administrarea Direcţiei Generale de Evidenţă a Persoanelor Constanţa, a 

imobilului, proprietate publică a Judeţului Constanţa, în care funcţionează Serviciul de 

Evidenţă a Persoanelor, din cadrul DGEP Constanţa.      

 - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Vă mulțumesc. 

Dna.Belu Mariana: 33 voturi pentru. 

 

Dl.Țuțuianu Marius Horia:  
4. Proiect de hotărâre privind modificarea Regulamentului de Organizare şi 

Funcţionare pentru Centrul Cultural Judeţean Constanţa “Teodor T. Burada”.    

         - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Vă mulțumesc. 

Dna.Belu Mariana: 33 voturi pentru. 

 

Dl.Țuțuianu Marius Horia:  
5. Proiect de hotărâre privind completarea şi modificarea Hotărârii Consiliului 

Judeţean Constanţa nr.264/2018 privind organizarea unei şedinţe solemne a 

Consiliului Judeţean Constanţa în comun cu Consiliul Judeţean Tulcea, pentru 

aniversarea Centenarului Marii Uniri. 

         - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Vă mulțumesc. 

Dna.Belu Mariana: 33 voturi pentru. 

 

Dl.Țuțuianu Marius Horia:  
6. Proiect de hotărâre privind aprobarea Protocolului de colaborare cu Primăria  

Municipiului Constanţa şi Camera de Comerţ, Industrie, Navigaţie şi Agricultură 

Constanţa, în vederea organizării evenimentului “Zilele Dobrogei”- expoziţie de 

produse, gastronomie şi vinuri din Dobrogea. 

         - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Vă mulțumesc. 
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Dna.Belu Mariana: 33 voturi pentru. 

 

Dl.Țuțuianu Marius Horia:  
7. Proiect de hotărâre privind aprobarea încheierii unor contracte de servicii de 

asistare, consiliere şi reprezentare juridică a Spitalului Clinic Judeţean de Urgenţă  

“Sf. Apostol Andrei” Constanţa. 

         - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Vă mulțumesc. 

Dna.Belu Mariana: 33 voturi pentru. 

 

Dl.Țuțuianu Marius Horia:  
8. Proiect de hotărâre privind rectificarea Bugetului de venituri şi cheltuieli şi 

modificarea Listei de investiţii pe anul 2018 pentru Spitalul Clinic Judeţean de 

Urgenţă “Sf.Apostol Andrei” Constanţa. 

         - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Vă mulțumesc. 

Dna.Belu Mariana: 33 voturi pentru. 

 

Dl.Țuțuianu Marius Horia:  
9. Proiect de hotărâre privind rectificarea Bugetului de venituri şi cheltuieli pe anul 

2018, pentru Muzeul de Artă Constanţa. 

         - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Vă mulțumesc. 

Dna.Belu Mariana: 33 voturi pentru. 

 

Dl.Țuțuianu Marius Horia:  
10. Proiect de hotărâre privind rectificarea Bugetului de venituri şi cheltuieli pe anul 

2018, pentru Muzeul de Istorie Naţională şi Arheologie Constanţa. 

         - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Vă mulțumesc. 

Dna.Belu Mariana: 33 voturi pentru. 

 

Dl.Țuțuianu Marius Horia:  
11. Proiect de hotărâre privind rectificarea Bugetului de venituri şi cheltuieli şi a Listei 

de investiţii pe anul 2018, la Teatrul pentru Copii şi Tineret Constanţa                

“Căluţul de mare”.  

         - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Vă mulțumesc. 

Dna.Belu Mariana: 33 voturi pentru. 

 

Dl.Țuțuianu Marius Horia:  
12. Proiect de hotărâre privind rectificarea Bugetului de venituri şi cheltuieli pe anul 

2018, pentru  Complexul Muzeal de Ştiinţe ale Naturii Constanţa. 

         - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Vă mulțumesc. 

Dna.Belu Mariana: 33 voturi pentru. 
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Dl.Țuțuianu Marius Horia:  
13. Proiect de hotărâre privind rectificarea Bugetului de venituri şi cheltuieli pe anul 

2018, pentru  Centrul Cultural Judeţean Constanţa “Teodor T. Burada”.      

         - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Vă mulțumesc. 

Dna.Belu Mariana: 33 voturi pentru. 

 

Dl.Țuțuianu Marius Horia:  

14. Proiect de hotărâre privind rectificarea Bugetului de venituri şi cheltuieli şi 

modificarea Listei de investiţii pe anul 2018, ale Direcţiei Generale de Asistenţă 

Socială şi Protecţia Copilului Constanţa. 

         - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Vă mulțumesc. 

Dna.Belu Mariana: 33 voturi pentru. 

 

Dl.Țuțuianu Marius Horia:  
15. Proiect de hotărâre privind rectificarea Bugetului de venituri şi cheltuieli pe anul 

2018, pentru Unitatea de Asistenţă Medico-Socială Agigea. 

         - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Vă mulțumesc. 

Dna.Belu Mariana: 33 voturi pentru. 

 

Dl.Țuțuianu Marius Horia:  

16. Proiect de hotărâre privind repartizarea pe unităţi administrativ-teritoriale a unor 

sume din cote defalcate din impozitul pe venit pentru achitarea arieratelor, susţinerea 

programelor de dezvoltare locală şi pentru susţinerea proiectelor de infrastructură care 

necesită cofinanţare locală pe anul 2018. 

         - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Vă mulțumesc. 

Dna.Belu Mariana: 33 voturi pentru. 

 

Dl.Țuțuianu Marius Horia:  
17. Proiect de hotărâre privind rectificarea Bugetului judeţean şi a Listei de investiţii 

pe anul 2018. 

       Acest proiect o să îl lăsăm la sfârșit.   

 

Dl.Țuțuianu Marius Horia:  

18. Proiect de hotărâre privind aprobarea atribuirii directe a traseului cod 33 

Constanţa-Potârnichea-Biruinţa şi a licenţei aferente acestuia, operatorului de 

transport rutier S.C.Emanuel Trading  SRL. 

         - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Vă mulțumesc. 

Dna.Belu Mariana: 33 voturi pentru. 

 

Dl.Țuțuianu Marius Horia:  
19. Proiect de hotărâre privind acordarea unui ajutor financiar doamnei Duca Valerica.                   

- Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Vă mulțumesc. 
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Dna.Belu Mariana: 33 voturi pentru. 

 

Dl.Țuțuianu Marius Horia:  
20. Proiect de hotărâre privind modificarea  Regulamentului Serviciului de alimentare 

cu apă şi de canalizare în unităţile administrativ-teritoriale membre ale Asociaţiei 

Intercomunitară „Apă-Canal Constanţa” în care îşi desfăşoară activitatea operatorul 

S.C.RAJA S.A. Constanţa. 

         - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Vă mulțumesc. 

Dna.Belu Mariana: 33 voturi pentru. 

 

Dl.Țuțuianu Marius Horia:  
21. Proiect de hotărâre privind încetarea dreptului de administrare al Spitalului Clinic 

Județean de Urgenţă "Sfântul Apostol Andrei" Constanţa asupra unor bunuri imobile 

ce aparţin domeniului public al Judeţului Constanţa. 

Dl.Palaz Claudiu Iorga: Dacă îmi permiteți, am o singură modificare. Chiar dacă 

sunt de bună credință, aș vrea, la sugestia unor colegi, și să se înlăture orice urmă de 

îndoială, după finalizarea acestuia, să mai fie un articol. După finalizarea reparației, 

acest spital, această construcție se va întoarce către Spitalul Județean. Ca să nu fie nici 

un fel de dubiu în sensul acesta.  

          Dacă sunteți de acord cu introducerea unui nou articol la acest proiect de 

hotărâre pe care l-am inițiat.  

Dl.Țuțuianu Marius Horia:  
         - Cine este pentru introducerea acestui articol?  

Dl.Crușoveanu Marian: O întrebare, vă rog.  Domnule vicepreședinte, dar mai are 

rost să îl luăm noi la Consiliul Județean și după aceea să dăm înapoi?  

Dl.Palaz Claudiu Iorga: Da, are rost pentru că procedurile la Spitalul Județean sunt 

foarte greoaie. Acesta este adevărul. Și vă dau un exemplu în sensul acesta.  

Dl.Crușoveanu Marian: Și își făceau dânșii investiția.  

Dl.Palaz Claudiu Iorga: Nu, este o procedură foarte greoaie și au un aparat TESA 

nefuncțional, din punctul meu de vedere. Și nu e problema managerului, dar ținând 

seamă că nici la această dată nu au finalizat izolația din jurul Policlinicii 2, unde există 

infiltrații la această dată și nu putem să dăm drumul la acele utilaje, cred eu că suntem 

mai operaționali, mai operativi, scuzați-mă, decât cei de la Spitalul Județean.  

Dl.Crușoveanu Marian: Defect profesional. 

Dl.Palaz Claudiu Iorga: Decât cei de la Spitalul Județean.  E normal să ne lăudăm. 

Eu sunt convins că vom reuși într-un timp mai scurt acest lucru și îl dăm înapoi.            

Nu cred că este nimic, nu se supără nimeni. 

Dl.Țuțuianu Marius Horia: Avem o echipă mai pragmatică.  

Dl.Palaz Claudiu Iorga: Da, acesta este termenul. Mai pragmatică.  

Dl.Țuțuianu Marius Horia:Bun.  

Dna.Belu Mariana: Domnule vicepreședinte, suntem obligați de lege, nici nu poate 

să funcționeze altceva decât activitate medicală că așa spune Ordonanța 70/2002.  
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Dl.Palaz Claudiu Iorga: Știm ce spuneți, dar am vrut să înlăture orice umbră, pentru 

că au fost niște discuții. Vă  mulțumesc mult.  

Dna.Belu Mariana: Mai punctăm legea odată. Da, am înțeles. 

Dl.Țuțuianu Marius Horia: Bun. 

Dl.Palaz Claudiu Iorga: Vă mulțumesc mult. 

Dl.Țuțuianu Marius Horia:  

        - Cine este pentru introducerea acestui articol? Abțineri? Împotrivă? Vă 

mulțumesc. 

Dna.Belu Mariana: 33 voturi pentru. 

 

Dl.Țuțuianu Marius Horia:  

         -  Cine este pentru acest proiect? Abțineri? Împotrivă? Vă mulțumesc. 

Dna.Belu Mariana: 33 voturi pentru. 

 

Dl.Țuțuianu Marius Horia:  
22. Proiect de hotărâre privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici – DALI 

aferenţi obiectivului “Amenajări interioare/exterioare, consolidare şi modernizare 

imobil D+P+1E pentru SERVICIUL CLINIC JUDEŢEAN DE MEDICINĂ LEGALĂ 

CONSTANŢA din str. Ştefan cel Mare, nr. 133”. 

              - Cine este pentru?  

Este vorba despre Medicina Legală pe care încercăm să o mutăm într-un spațiu 

adecvat, cu toate dotările, nu așa cum funcționează acum.  

Dl.Palaz Claudiu Iorga: Și să îl ducem la nivel de institut, nu de serviciu. Constanța 

este singurul județ care nu are medicină legală.  

Dl.Țuțuianu Marius Horia: Încă o dată.  

        -  Cine este pentru acest proiect? Abțineri? Împotrivă? Vă mulțumesc. 

Dna.Belu Mariana: 33 voturi pentru. 

 

Dl.Țuțuianu Marius Horia: Revenim la Proiectul nr.17.  

17. Proiect de hotărâre privind rectificarea Bugetului judeţean şi a Listei de investiţii 

pe anul 2018. 

        -  Cine este pentru acest proiect? Abțineri? Împotrivă? Vă mulțumesc. 

Dna.Belu Mariana: 33 voturi pentru. 

 

Dl.Țuțuianu Marius Horia:  
23.Prezentarea plângerii prealabile formulată de Asociaţia Elevilor din Constanţa 

precum şi a punctului de vedere al Consiliului Judeţean Constanţa cu privire la 

aceasta. 

         O să o rog pe doamna directoare Leila Banciu să prezinte punctul de vedere al 

Consiliului Judeţean Constanţa. 
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Dna. Banciu Leila Mihaela: Bună ziua.  

           În data de 16.10.2018 Asociaţia Elevilor din Constanţa a formulat o plângere 

prealabilă, prin care solicită revocarea în parte a Hotărârii de Consiliu 

nr.281/28.09.2018, prin care s-a aprobat Regulamentul pentru efectuarea transportului 

județean de persoane și caietul de sarcini. Această plângere prealabilă prevede 2 

puncte.  

           În primul rând lipsa transparenței decizionale. Cu privire la acest aspect nu cred 

că există dubii. Acest proiect a fost publicat pe site-ul Consiliului Județean Constanța 

pe ordinea de zi, pe convocatorul ședinței. Au fost supuse la discuții aceste aspecte cu 

privire la acest proiect, au formulat niște amendamente care au fost supuse la vot în 

ședința din 28.09.2018 și au fost dezbătute și în cadrul ședințelor comisiilor de 

specialitate. Deci, cu privire la transparența decizională, transparența proiectului, eu 

cred că s-au îndeplinit toate condițiile legale.  

           Cu privire la revocarea în parte, există o neclaritate, revocarea în parte – nu se 

menționează exact care parte. Dar, din cuprinsul plângerii pe care și dumneavoastră o 

aveți, înțelegem faptul că dânșii vor să înlocuiască o sintagmă din Regulament.  

          Eronat s-a înțeles faptul că se poate modifica Regulametul în sensul articolului 

31, articol care prevede transportul local în interiorul unităților administrativ 

teritoriale.  

         Regulamentul, așa cum s-a formulat conform articolului 32 din Ordinul la care 

facem referire nr.972/2007, prevede transportul public local de persoane incluse în 

traficul județean. Deci nu ne putem raporta la traficul în localități conform articolului 

31, fapt pentru care noi propunem respingerea plângerii prealabile formulate de către 

Asociaţia Elevilor din Constanţa. 

Dl.Țuțuianu Marius Horia:  

         - Cine este pentru respingerea plângerii prealabile? Este ceea ce ați votat 

dumneavoastră, domnilor consilieri.  

Dl.Crușoveanu Marian: Domnule președinte, acolo, la titlul proiectului de hotărâre: 

este punctul de vedere, nu al Consiliului Județean Constanța, ci al conducerii 

Consiliului Județean Constanța.  

Dna. Banciu Leila Mihaela: Al aparatului propriu al Consiliului Județean Constanța. 

Dl.Crușoveanu Marian:  Acolo scrie Consiliul Județean Constanța, înseamnă cu 

totul altceva.  

Dl.Țuțuianu Marius Horia: Eu, pentru a nu fi acuzat de altceva și pentru 

transparență, ceea ce insinuează dumnealor, am preferat să supun plenului consiliului 

județean această plângere prealabilă.   

Dl.Matei Radu Bogdan: Nu ne-ați prezentat-o.  

Dl.Țuțuianu Marius Horia: 

         - Cine este pentru respingerea plângerii prealabile? 

Dna.Belu Mariana: Bun, aș vrea să intervin.  
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Dl. Bola Alexandru Bogdan: Domnule președinte, o întrebare, vă rog frumos. Aici, 

în convocator, scrie așa: prezentarea plângerii prealabile. De ce o votăm?  

Dl.Țuțuianu Marius Horia: V-am spus, numai ce am spus: pentru transparență 

prefer să o supun la vot. Ca să nu mai fim acuzați că hotărâm noi. Supun plenului 

consiliului județean și consiliului județean va hotărî respingerea sau aprobarea. 

Dna.Belu Mariana: Sau admiterea. 

Dl.Țuțuianu Marius Horia:  Sau admiterea. 

         - Cine este pentru respingerea acestei plângeri prealabile? Abțineri? Împotrivă?  

Dna.Belu Mariana: 19 voturi pentru și 14 abțineri.  

Dl.Țuțuianu Marius Horia: Pentru respingere.  

Dna.Belu Mariana: Pentru respingere. Eu aș vrea să fac câteva precizări vis a vis de 

această procedură, pentru că  s-au pus niște întrebări.  

         Întrucât hotărârea prin care am aprobat Regulamentul a fost adoptată de consiliul 

județean, era absolut necesar ca tot consiliul județean să răspundă acestei plângeri 

prealabile. Știți că este o etapă premergătoare procesului de contencios administrativ  

pentru că el a emis această hotărâre.  

          În ceea ce spune domnul Bola, am prezentat plângerea și o aveți, am dat-o 

tuturor consilierilor și am prezentat punctul de vedere al consiliului județean, în sensul 

că urmare a votului dumneavoastră se putea, acesta era punctul de vedere al 

inițiatorului, dar este posibil, ca urmare a votului, sau era posibil, ca urmare a votului, 

să se admită plângerea.  

          De aceea am și înscris-o pe ordinea de zi.  

          Va rezulta o hotărâre, oarecum atipică pentru că nu are o expunere, nu are un 

raport, o hotărâre prin care doar se constată votul asupra plângerii prealabile a 

Asociaţiei Elevilor din Constanţa. Ca să ne înțelegem. Poftiți?  

Dl.Matei Radu Bogdan: Cum adică votul asupra plângerii prealabile?   

Dl.Țuțuianu Marius Horia: Al punctului de vedere.  

Dna.Belu Mariana: Asupra admiterii sau respingerii plângerii prealabile.  

          Dacă plângerea prealabilă este admisă, urmare a votului dumneavoastră, atunci 

se trece la revocarea hotărârii în partea pe care o contestă Asociația.  

          Dacă plângerea este respinsă, hotărârea rămâne în vigoare. Urmând ca în etapa 

următoare instanța de contencios, dacă Asociația Elevilor din Constanţa va merge mai 

departe și cu siguranță va merge, instanța de contencios se va pronunța asupra 

legalității hotărârii privind aprobarea Regulamentului.    

          Dar ca să ne pronunțăm era normal să vă prezentăm această plângere.  

Dl.Matei Radu Bogdan: Una este să prezentăm, alta este să votăm noi.  

Dna.Belu Mariana: Nu, dar este atributul consiliului, adică a autorității deliberative, 

adică al dumneavoastră, al celor 37 de consilieri. Nu este atributul aparatului de 

specialitate. Aparatul lucrează, a venit cu un punct de vedere, care este punctul de 

vedere al inițiatorului, al domnului președinte.  

Dl.Matei Radu Bogdan: Asta vreau să clarific. Punctul de vedere nu ne aparține și nu 

asta am votat.  
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Dna.Belu Mariana: Cum?  

Dl.Matei Radu Bogdan: Punctul de vedere nu ne aparține și nu asta am votat. Aș 

vrea să clarific.  

Dna.Belu Mariana: Dumneavoastră v-ați abținut, ce ați votat? V-ați abținut.  

Dl. Niculescu George Sergiu: Am votat: o abținere.  

Dl. Palaz Claudiu Iorga: În instanță părțile în proces sunt cele două: Consiliul   

          Nu are cum să se pronunțe asupra unui alt act pe care îl solicită decât tot 

Consiliul Județean Constanța.  

Dna.Belu Mariana: Plenul consiliului.  

Dl.Palaz Claudiu Iorga: Dacă ar respinge președintele sau ar intra și ar emite o 

respingere al acestui punct de vedere, președintele, ar fi făcut lipsa de procedură.   

Dna.Belu Mariana: Sigur, s-ar putea invoca o excepție privind calitatea procesuală a 

domnului președinte.  

Dl.Palaz Claudiu Iorga: Haideți să facem și puțină administrație, nu numai politică. 

Așa suntem noi. Este vorba, pur și simplu profesional. Nimic altceva. Nu vreau să 

credeți că s-a încercat blocarea plângerii prealabile. Am avut discuții și nu mi se pare 

normal să se pronunțe, cum este în Primărie, care este altceva. Acolo ai primarul și 

consiliul. Aici nu ai. Este consiliul județean și punct.  

           Iar parte în proces, în instanță, este consiliul județean, nu președintele ca 

urmare a emiterii unei decizii. De aceea consider că era necesar un vot al 

dumneavoastră. Al dumneavoastră, în general.  

Dl.Țuțuianu Marius Horia: Vă ascult, domnule consilier.  

Dl.Iordache Marian:  Doar două vorbe. Dacă am fi vrut întradevăr să rezolvăm astăzi 

cu un proiect de hotărâre, trebuia ca pe ordinea de zi să apară: Proiect de hotărâre 

privind aprobarea sau respingerea punctului de vedere al Consiliului Județean 

Constanța.  

Dl.Țuțuianu Marius Horia:Nu, este un punct de vedere.  

Dna.Belu Mariana:Tocmai de aceea.  

Dl.Iordache Marian: Și discutam despre alt subiect. Noi acum am avut pe ordinea de 

zi care a apărut chiar astăzi. Acum o oră a apărut pe ordinea de zi acest subiect și este 

așa: Prezentarea plângerii prealabile. Nici măcar nu face vorbire despre posibilitatea 

să se voteze.    

Dl.Țuțuianu Marius Horia: Este punctul de vedere și propunerea noastră.  

Dl.Iordache Marian: De aceea ne-am abținut de la vot. Dacă era un proiect de 

hotărâre, era cu totul altceva.  

Dna.Belu Mariana: Este un proiect de hotărâre. Exprimarea votului se concretizează 

printr-un proiect de hotărâre.   

Dl.Iordache Marian: Citiți ordinea de zi. Nu scrie pe ordinea de zi de astăzi proiect 

de hotărâre nicăieri.  

Dna.Belu Mariana: Se va iniția un proiect de hotărâre.  

Dl.Iordache Marian: Nu scrie în ordinea de zi de astăzi proiect de hotărâre nicăieri.  
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Dna.Belu Mariana: Nu puteam să scriem proiect de hotărâre privind respingere sau 

admitere atâta timp cât votul nu este.   

Dl.Iordache Marian: Doamna Secretar, puteam. Puteam și spuneam: Proiect de 

hotărâre privind aprobarea sau respingerea punctului de vedere al consiliului județean.  

Dl.Palaz Claudiu Iorga: Domnule consilier, dacă îmi permiteți.  

Dna.Belu Mariana: Avem și proiectul de hotărâre.  

Dl.Iordache Marian: Așa este în administrație. Există proiecte de hotărâre care se 

votează. Nu prezentări.  

Dl.Palaz Claudiu Iorga: De acord cu dumneavoastră. Nu, nu prezentări. 

             Pe dumneavoastră, nu v-a oprit nimeni să spuneți: să supunem la vot!               

Domnule, nu suntem de acord și să supunem la vot! și să modificați proiectul de 

hotărâre cu punctul de vedere al dumneavoastră. Nu este normal.  

Dl.Iordache Marian: Dumneavoastră ați supus la vot ceva și noi ne-am abținut.                 

E normal atâta timp cât nu este un proiect de hotărâre. 

Dl.Palaz Claudiu Iorga: Nu este corect să intrăm cu un proiect de hotărâre atâta timp 

cât...    

Dna.Belu Mariana: Este un proiect de hotărâre. Vă rog să îmi aduceți proiectul de 

hotărâre. De la juridic! 

Dl.Țuțuianu Marius Horia: Domnilor colegi, v-am spus că era un proiect pentru 

transparență. Declar ședința închisă! 

Dl.Mândilă Gheorghe: Domnule președinte, domnule vicepreședinte. 

Dna.Belu Mariana:  Proiectul de hotărâre a trecut.  

Dl.Palaz Claudiu Iorga: A trecut,  a trecut!  

Dl.Mândilă Gheorghe: Explicați-ne și nouă, vă rugăm frumos, intenția de la 

Pavilionul Expozițional cu acel stâlp, catarg sau monument, ce este? 

Dl.Țuțuianu Marius Horia: O să îi dau cuvântul domnului vicepreședinte Palaz.          

Am discutat cu dumnealui înainte și cred că o să fie foarte explicit. Nu este un stâlp, 

domnule consilier.  

          Din start, domnule consilier, afirmația nu este reală. Nu este un stâlp. Un stâlp 

dacă vreți, se poate construi în curtea unei case. Nu este un stâlp. Domnule 

vicepreședinte, vă rog frumos, dacă vreți.      

Dl.Palaz Claudiu Iorga: Presa m-a rugat să vorbesc fără microfon. O să vorbesc fără 

microfon, poate facem liniște.  

           Haideți să ne înțelegem că am văzut dezbaterile din spațiul public.                     

Exact aceeași afirmație pe care a făcut-o domnul președinte. Cred că oricât aș fi de 

răutăcios, afirmația dumneavoastră cu stâlpul sau catargul pe care îl puneți acolo,         

dacă citeați toată fraza, corect ar fi fost: domnule, puneți un catarg sau un stâlp cu 

drapelul național.  

          Dar nu ați avut curaj să criticați drapelul național, ați criticat numai stâlpul!   

Dl. Mândilă Gheorghe:  Evident, nu era să critic drapelul.  

Dl.Palaz Claudiu Iorga: Pentru că este destul de delicată situația.  

Dl.Mândilă Gheorghe: Suma? Perioada? Durata de execuție? Modalitatea?  
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Dl.Palaz Claudiu Iorga: Mă lăsați să vorbesc acum?  

Dl.Mândilă Gheorghe:  Cu cea mai mare plăcere.  

Dl.Palaz Claudiu Iorga: Repet, este destul de delicat, din partea dumneavoastă, să 

criticați drapelul național în an centenar.  

Dl.Niculescu George Sergiu: Dar nu am criticat!  

Dl.Palaz Claudiu Iorga: Dacă mă lăsați să vorbesc, o să vă explic.  

Dl.Crușoveanu Marian: Vorbiți la microfon! 

Dl.Palaz Claudiu Iorga: Presa m-a rugat să nu vorbesc la microfon.  

          Deci, nu cred că drapelul național trebuie pus pe un tuberman. Insist de a marca, 

și îmi asum, de a marca Centenarul, cu un lucru în Constanța și cred că și în România 

ca să rămână ceva în urma noastră.  

Dl.Niculescu George Sergiu: În Europa! 

Dl.Palaz Claudiu Iorga: Dacă dumneavoastră considerați, la smecherii suntem buni. 

Dl.Mândilă Gheorghe:  Domnule Palaz, nu știți dacă sunt de acord sau nu. Eu v-am 

întrebat cinstit. Răspundeți liniștit.  

Dl.Palaz Claudiu Iorga: Păi și v-am explicat de ce. Păi nu, eu vorbesc acum și pentru 

alți colegi de-ai dumneavoastră.   

         Eu v-am spus. Este vorba de marcarea Centenarului Marii Uniri. Părerea mea 

este că va fi cel mai mare drapel pe catarg, din țară, și sunt convins că din partea 

Consiliului Județean Constanța va fi o acțiune care va fi marcată la nivel de țară.  

         Cred că ne face onoare, în an centenar, să lăsăm ceva după noi.  

Presa: Cât costă?  

Dl.Mândilă Gheorghe: 80.000 de euro! 

Dl.Palaz Claudiu Iorga: Numai puțin. Dacă aș sta să merg după criticile pe care mi 

le-au adus, mi-ar conveni mai mult să rămână drapelul pe care l-am pus personal din 

banii plătiți la inițiativa mea de la Marină și să rămână acela cel mai mare.                     

Dar eu cred că este bine. 

Dl.Niculescu George Sergiu: Dar cât costă acest catarg  cu drapel?  

Dl.Palaz Claudiu Iorga: Problema nu este catargul. Problema este fundația, locul 

unde îl punem. 

Dl.Niculescu George Sergiu: Cât costă?  

Dl.Palaz Claudiu Iorga: Cred că în jur de 80.000 de euro.  

Dl.Popa Liviu: 66.000 de euro.  

Dl.Țuțuianu Marius Horia: 60.000 de euro.  

Dl.Palaz Claudiu Iorga: Sau 60.000 de euro.  

Dl.Mândilă Gheorghe: Nu e mult. 

Dl.Crușoveanu Marian: Stați puțin, 366.000 de Ron înseamnă 80.000 de euro.  

Dl.Țuțuianu Marius Horia: Dar T.V.A.-ul?  

Dl.Crușoveanu Marian: Nu se plătește și TVA-ul ?  

Dl.Palaz Claudiu Iorga: Haideți să ne înțelegem. Deci, el se bagă pe coloane forate 

la 12 metri, se face fundație cu grindă de susținere în X ca să poată să reziste catargul. 

Problema nu este catargul în sine, că nu vrem să pățim ca alte băncuțe care au căzut.  
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Trebuie făcut pe buloni de metal și să susțină înălțimea pe care o are. Este mai înalt 

decât parcul.  

         Iar suprafața steagului este de 15 metri pe 11 metri. Este enorm la dimensiunea 

pe care o va avea. Decât Pavilionul Expozițional, scuzați-mă. Și eu cred că este un 

lucru bun pentru Constanța și insist ca să rămână acest lucru și nicidecum, cum au fost 

primite telefoane și sugestii de a renunța la proiect.  

          Nu, cred că ne onorează acest proiect, și aveți încredere că este un semn de bună 

credință. Terenul este foarte prost, datorită forajelor pentru a fi montat acolo. De 

săptămâna viitoare se vor face foraje, se va folosi un anumit beton ca să reușim să ne 

încadrăm până la 1 decembrie. Dacă se face după 1 decembrie, părerea mea este să o 

lăsăm baltă.  

Dl.Țuțuianu Marius Horia: Nu, aș vrea domnule vicepreședinte să spuneți că de fapt 

este un moment istoric.  

         Spuneți toată povestea pe care am spus-o cu dumneavoastră. Documentul pe 

care îl vom semna în data de 24 octombrie cu consilierii județeni ai județului 

Constanța și cu cei de la Tulcea și cu președinții celor două consilii județene, cu 

deputații și senatorii de Dobrogea. Va fi un pergament care va sta la baza acestui 

monument istoric.  

Dl.Crușoveanu Marian: Ca să clarificăm, domnule vicepreședinte Palaz, nimeni 

dintre colegii mei nu are nimic împotriva acestui proiect.  

Dl.Palaz Claudiu Iorga: Atunci mă bucur. Senzația a fost alta.  

Dl.Crușoveanu Marian: Am cerut niște explicații, și ce ni s-a părut foarte mare este 

suma. Atât și era normal să cerem niște explicații.  

Dl.Palaz Claudiu Iorga: Domnule consilier.  

Dl.Crușoveanu Marian: Lăsați-mă să termin, vă rog frumos. Ați spus că solul este 

foarte prost. Dacă nu mă înșel, pe același sol este construit și Pavilionul Expozițional.  

Dl.Palaz Claudiu Iorga: Cine a spus că este bine? Construcția de la Pavilionul 

Expozițional?  Că a fost bună?  

Dl.Crușoveanu Marian: Stați puțin. Păi atunci, dați în judecată geotehnicianul și  

arhitectul care au făcut, să răspundă dacă nu este făcut corespunzător.  

Dl.Țuțuianu Marius Horia: Cine a spus că Pavilionul Expozițional a costat puțin?  

Dl.Crușoveanu Marian: Stați puțin. Pavilionul  Expozițional este făcut pe fundație 

de piatră și are o suprafață de nu știu cât, 1000 de metri, 2000 de metri, mai mult, nu? 

Amprenta la sol mă refer. Păi, câtamai construcția poate să stea pe o pernă de piatră și 

catargului acestuia îi trebuiesc piloni la 12 metri?  

Dl.Țuțuianu Marius Horia: Este foarte înalt.  

Dl.Palaz Claudiu Iorga: Nu comparați suprafața pe care o ocupă Pavilionul 

Expozițional cu suprafața pe care o ocupă steagul. Lucrați în construcții.  

Dl.Crușoveanu Marian: Domnule Palaz, toată lumea știe cum arată o eoliană. 

Eolienele la fel sunt făcute, nu sunt făcute pe injecții, au fundații pe pat de piatră.       

Se face un radier general, care se poate face și aici. În fine, este proiectul 

dumneavoastră. 
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Dl.Palaz Claudiu Iorga: Soluția tehnică dată nu a fost asta. Nu sunt inginer. Dar 

puteți merge pe etape, vă pot anunța, și puteți fi prezent la fața locului, la etapele 

construcției, ca să vedeți despre ce este vorba. În care veți vedea exact ce material este 

folosit. Nimeni nu își asumă riscul să cadă.  

Dl.Crușoveanu Marian: S-a decis firma câștigătoare?  

Dl.Palaz Claudiu Iorga: Da, este semnat contractul.  

Dl.Crușoveanu Marian: A, este și semnat contractul! 

Presa: Cu ce firmă?  

Dl.Palaz Claudiu Iorga: O societate, nu știu cum se numește. Nu știu, o aveți, o au 

colegii dumneavoastră.  

Dl. Mândilă Gheorghe: Dar nu l-ați văzut mai devreme, prin vară?  

Dl.Palaz Claudiu Iorga:Ce? Ne chinuim să o scoatem de nu știu când că nu se bagă 

nimeni să facă fundația.  

Dl.Țuțuianu Marius Horia: Bun, vă mulțumesc foarte mult, declar ședința închisă.  

O zi bună tuturor! Weekend plăcut și vă aștept pe data de 24 octombrie la ședința 

solemnă comună a celor două județe.  

   

 

Președinte,  

Țuțuianu Marius Horia 

 

  

Secretar al Județului,  

       Belu Mariana  

 

                                                                                                              Întocmit,  

                                                                                                                        Pîrvu Lidia  


